
Třídění a likvidace odpadů v Podnikatelském parku Milevsko 

 

Česko má kvůli Číně potíže s odpady 

V České republice se už začíná hromadit i tříděný papír, velká část plastových odpadů končí 

místo vývozu či recyklace ve spalovnách a na skládkách. Vše je následkem toho, že Čína od 

začátku roku výrazně omezila dovoz odpadů ke zpracování. Země přitom dosud ročně 

přijímala sedm miliónů tun druhotných surovin. 
 

Poplatky rostou 

Hlavní dopad už pocítily odpadové firmy i obce a města, která provozují své odpadové 

společnosti zejména na výkupní ceně vytříděných surovin a reálných možnostech odbytu. 

„Cena vybraných komodit viditelně poklesla a s tím i možnosti odbytu. Některé obce a města 

pak pocítily dopad i na změně cen služeb. Dalším důsledkem je dočasné zvýšení skladových 

zásob druhotných surovin v areálech zpracovatelských a třídících linek,“. 

„Už se to děje. Hromadí se plastový odpad a firmy posílají obcím faktury s tím, že budou 

muset platit více za tříděný plast. Teď už i svozové firmy říkají: budete si muset připlatit,“. 

Zároveň je pro obce pořád ještě „zajímavější plasty třídit než platit za směsný odpad, jen už 

to není tak výhodné jako před rozhodnutím Číny.“ 

 

Tolik stručné zprávy ze současného odborného tisku. 

Milevsko se nachází uprostřed působení mnoha větších firem, zabývajících se separací 

odpadu – Rumpold Tábor, Odpady Písek, AVE CZ, Rumpold Příbram. Díky současnému vývoji 

přebytku separovaného odpadu a zaspání Milevska s dotační podporou separační linky se 

ukazuje, že z ekonomického hlediska se Milevsku vyplatí zajištění separace odpadu za využití 

služeb odpadových firem v okolí. Zároveň by mělo dojít k zachování svozu po městě vlastní 

obchodní společností SMM a odpad předávat k vytřídění např. na předávací stanici po jeho 

svozu na skládce Jenišovice, kde mohou být umístěny velkoobjemové kontejnery.  

Plánovaná lokalita separační linky v Dukelské ulici může vyvolat odpor z důvodu možného 

obtěžování okolní zástavby rodinných domů úletem materiálu a zápachem, pokud nebude 

vše umístěno ve výrobních halách. Vhodnější lokalita pro podobné provozy je v blízkosti 

skládky TKO. 

Pokud se nepodaří do projektu separační linky zapojit např. celý mikroregion Svazku obcí 

Milevska, bude zařízení provozně významnou ekonomickou zátěží pro město Milevsko. 



 Působení odpadářských společností v okolí Milevska. 

 

 

Zpracoval Michal Polanecký, člen investiční komise, dne 29. 1. 2019 


